
Protokół Nr XVIII/08 

 

XVIII sesji Rady Miasta  Rypina odbytej w dniu   2 kwietnia 2008 roku w sali posiedzeń 

Urzędu  Miejskiego w Rypinie ul. Warszawska 40 pod przewodnictwem p. Piotra 

Gałkowskiego – Przewodniczącego Rady Miasta Rypina. 

 

Sesja trwała od godz. 15.00 do godz.19.00 

Na stan 15 radnych obecnych było  15. 

Lista obecności stanowi zał. Nr 1 do protokołu. 

 

W sesji uczestniczył p. Marek Błaszkiewicz – Burmistrz  Rypina, p. Mikołaj  Kozubowicz – 

Sekretarz Miasta, p. Violetta Szkopańska  - Skarbnik Miasta i p. Andrzej Rakowicz – radca 

prawny. 

 
 
 
 

Porządek Obrad 
 

1.  Sprawy organizacyjne : 

a) otwarcie obrad XVIII sesji i stwierdzenie quorum, 

b) przyjęcie porządku obrad, 

c) przyjęcie protokołu XVII sesji 

d) informacje i komunikaty  Przewodniczącego Rady. 

2. Wręczenie stypendiów motywacyjnych Radnych Rady Miasta Rypina. 

3. Sprawozdanie  Burmistrza Miasta Rypina  z działalności w okresie od XVII sesji    

    Rady Miasta Rypina, w tym z realizacji uchwał. 

4.. Sprawozdanie z działalności MOPS w Rypinie za 2007 rok. 

5. Sprawozdanie  Przewodniczących Komisji z prac komisji. 

6. Podjęcie uchwał  w sprawach : 

  a/ w sprawie uchylenia uchwały Nr XVII/200/08 Rady Miasta Rypina z dnia 29 lutego 2008  

    roku  (projekt uchwały Nr XVIII/209/08) 

b/ w sprawie określenia warunków i trybu wspierania finansowego rozwoju sportu  

    kwalifikowanego na terenie Miasta Rypina. ( projekt uchwały Nr XVIII/210/08) 

 c/  w sprawie przyjęcia Statutu  Związku Gmin Północnego Mazowsza ( projekt uchwały Nr   

     XVIII/201/08) 



  d/ w sprawie zabezpieczenia środków  finansowych na inwestycje realizowaną w ramach  

      programu „ Moje  Boisko Orlik – 2012 „ ( projekt uchwały Nr  XVIII/ 202/08) 

  e/ zmieniająca uchwałę Nr   XV/173/07 z dnia 20 grudnia 2007 roku Rady Miasta Rypina w  

     sprawie uchwalenia budżetu miasta Rypina na 2008 rok (projekt uchwały  Nr        

     XVIII/203/08 ) 

  f/  w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie bonifikaty przy zakupie lokali mieszkalnych  z   

    zasobów  Gminy Miasta Rypina. (projekt uchwały Nr XVIII/204/08) 

  g/ w sprawie wyrażenia zgody na przeznaczenie do sprzedaży lokalu użytkowego i    

   przeznaczenia do oddania w użytkowanie wieczyste gruntu pod budynkiem. (projekt    

   uchwały Nr XVIII/205/08) 

 h/ w sprawie wyrażenia zgody na przeznaczenie do sprzedaży  lokalu użytkowego i  

   przeznaczenia do oddania w użytkowanie wieczyste gruntu pod budynkiem. (projekt  

  uchwały Nr XVIII/206/08) 

 i/ w sprawie wyrażenia zgody na przeznaczenie do sprzedaży  lokalu użytkowego i  

   przeznaczenia do oddania w użytkowanie wieczyste gruntu pod budynkiem. (projekt  

   uchwały Nr XVIII/207/08) 

 j/ w sprawie przyjęcia raportu z wykonania Programu Profilaktyki i Rozwiązywania  

  Problemów Alkoholowych oraz Programu Przeciwdziałania Narkomanii dla Miasta Rypina  

  na rok 2007. (projekt uchwały Nr XVIII/208/08) 

k/ w sprawie wyrażenia zgody na przeznaczenie do sprzedaży  lokalu użytkowego i  

   przeznaczenia do oddania w użytkowanie wieczyste gruntu pod budynkiem. (projekt  

   uchwały Nr XVIII/211/08) 

l / w sprawie zawarcia porozumienia o współpracy partnerskiej pomiędzy Gminą Miasta  

  Rypina i Gminą Miasta Łęczyca. (projekt uchwały Nr XVIII/212/08) 

 ł/ w sprawie uchwalenia zmiany w statucie Miasta Rypina. (projekt uchwały Nr   

    XVIII/213/08) 

 m/ w sprawie zmiany uchwały Nr XIX/133/04 Rady Miasta Rypina z dnia 21 czerwca 2004   

   r. w sprawie lokalizacji i regulaminu targowisk oraz miejsc handlowych na terenie Miasta   

   Rypina. (projekt uchwały Nr XVIII/214/08) 

 

Ad.1a 

 

     Przewodniczący Rady Miasta p. Piotr Gałkowski otworzył obrady XVIII sesji. Stwierdził, że na           

     sali jest 15 radnych, sesja jest więc prawomocna do podejmowania uchwał. 



 

      Ad.1b 

   Przewodniczący Rady Miasta przedstawił porządek obrad XVIII sesji. Zgłosił wniosek o 

wprowadzenie do porządku obrad projektu uchwały Nr XVIII/211/08  w sprawie wyrażenia 

zgody na przeznaczenie do sprzedaży lokalu użytkowego i przeznaczenia do oddania w 

użytkowanie wieczyste gruntu pod budynkiem. Projekt tej uchwały był opiniowany na komisji 

Budżetu i Gospodarki Miejskiej i pomyłkowo nie został ujęty w porządku obrad. Ponadto p. 

Przewodniczący zgłosił wniosek o wprowadzenie do porządku obrad dodatkowo projektów 

uchwał: projektu uchwały Nr XVIII/212/08 w sprawie zawarcia porozumienia o współpracy 

partnerskiej pomiędzy Gminą Miasta Rypina i Gminą Miasta Łęczyca, projekt uchwały Nr 

XVIII/213/08 w sprawie uchwalenia zmiany w Statucie Miasta Rypina, projekt uchwały Nr 

XVIII/214/08 w sprawie zmiany uchwały Nr XIX/133/04 Rady Miasta Rypina z dnia 21 czerwca 

2004 r. w sprawie lokalizacji i regulaminu targowisk oraz miejsc handlowych  na terenie Miasta 

Rypina.  

   Pan Paweł Grzybowski- V-ce przewodniczący Rady Miasta  zgłosił z kolei wniosek, aby podjęcie 

uchwał: uchwały Nr XVIII/209/08 w sprawie uchylenia uchwały Nr XVII/200/08 Rady Miasta 

Rypina z dnia 29 lutego 2008 roku oraz uchwały Nr XVII/210/08 w sprawie określenia 

warunków i trybu wspierania  finansowego rozwoju sportu kwalifikowanego na terenie Miasta 

Rypina przenieść na początek punktu 6, tj. jako punkt 6a i 6b.  

Przewodniczący Rady Miasta poddał zgłoszone wnioski pod głosowanie. 

Rada Miasta Rypina 15 głosami „za” jednogłośnie wnioski przyjęła, przyjmując 

jednocześnie porządek obrad XVIII sesji.  

 

Ad.1c 

   Rada Miasta Rypina przyjęła protokół XVII sesji. (14 głosów „za”, 1 „wstrzymujący”) 

 

  Ad.1d 

  Przewodniczący Rady Miasta p. Gałkowski poinformował, że zmarła p. Regina Wierzchowska  

  wieloletni Dyrektor Szkoły Podstawowej Nr 1. Zaproponował, aby śmierć tej pani uczcić chwilą    

  ciszy, co też nastąpiło. 

 

 

 

 



 Ad.2 

  

Przewodniczący Rady  wraz z Burmistrzem Miasta dokonali wręczenia stypendiów motywacyjnych 

uczniom wyróżniającym się w nauce. Należy dodać, że  radny p, Sławomir Pawłowski przekazuje 

co miesiąc  kwotę 150 zł z diety radnego i to pozwoliło takie stypendia ufundować. Stypendia 

otrzymali: Joanna Brun – uczennica Szkoły Podstawowej Nr 1 w Rypinie oraz Katarzyna 

Szawłowska – uczennica Zespołu Szkół Miejskich w Rypinie. Były kwiaty, gratulacje i życzenia 

dalszych sukcesów. 

 

 Ad.3 

Burmistrz Miasta p. Marek Błaszkiewicz poinformował m.inn o tym, że: 

- podjął decyzję o zatrudnieniu V-ce burmistrza w osobie p. Mirosława Pączkowskiego. Co prawda  

  obejmując posadę burmistrza zapewniał, że nie będzie powoływany jego zastępca. Sytuacja  

  jednak uległa zmianie. Są sprawy związane z planowanymi inwestycjami, działaniami spółek  

  komunalnych, pomysłem stworzenia Parku Przemysłowego. Właśnie dlatego, żeby nie  

  zaniedbywać pewnych spraw, żeby dobrze funkcjonowało miasto, p. Burmistrz zdecydował się  

  zatrudnić zastępcę, Dodał, że p. Pączkowski jest powszechnie znany w naszym mieście. Jest to      

  człowiek, któremu z pewnością można zaufać, 

- odbyło się Zgromadzenie Wspólników  PK Komes. Spółka prowadzona jest dobrze, wynik  

  finansowy jest dodatni. W tym miejscu p. Burmistrz pogratulował całej załodze przedsiębiorstwa, 

- spotkał się z załogą Spółki MPEC w temacie jej prywatyzacji. Kontakt z pracownikami będzie    

   utrzymywany, w najbliższym czasie wystąpi do Rady z prośbą o wdrażanie procedur    

   przekształceniowych, 

- 18 marca odbył spotkanie z mieszkańcami miasta w Zespole Szkół Miejskich. Podczas spotkania  

  prezentowane były przyszłe inwestycje unijne. W części poświęconej wystąpieniom mieszkańców  

  tematem przewodnim była budowa obwodnicy, ocenionej przez mieszkańców „starej” części  

  miasta jako priorytetowej ze względu na uciążliwość ruchu samochodów ciężkich w tej części  

  miasta. 

- 19 marca  gościł wspólnie z prezesem RTBS u Burmistrza Kowalewa Pomorskiego. Tematem  

  spotkania było budownictwo społeczne na terenie Gminy Kowalewo Pomorskie, którego  

  wykonawcą będzie rypiński TBS, 

- 27 marca odbyło się w Brodnicy spotkanie Związku Gmin Północnego Mazowsza. Wystąpiła  

  konieczność przyjęcia nowego Statutu Związku. Na dzisiejszą sesję został przygotowany projekt  

  uchwały w tej sprawie,  



- w dniach 6-7.03.2008 odbyło się w Jeleniej Górze Zgromadzenie Ogólne Związku Miast  

  Polskich. Tematem przewodnim były planowane reformy samorządowe. Spotkanie było okazją do  

  rozmów m.in. z ministrem MSWiA Grzegorzem Schetyną, podsekretarzem stanu w Ministerstwie  

  Infrastruktury Olgierdem Dziekońskim, europosłem Janem Olbrychem. 

- poinformował też, że w minionym tygodniu był w Urzędzie Marszałkowskim, gdzie odbyło się  

  spotkanie dotyczące pre- umów. 10 kwietnia w Bydgoszczy zostaną uroczyście podpisane  

  pierwsze pre-umowy. Zostanie podpisana pre-umowa na budowę hali i basenu w naszym mieście.  

  Na jesieni tego roku zostanie ogłoszony przetarg. Kolejne pre-umowy na budowę obwodnicy i    

  parku przemysłowego zostaną podpisane do końca września br, 

- 26 marca delegacja Rypina gościła w Łęczycy. Chodzi o podjęcie współpracy partnerskiej z tym  

  miastem. Na dzisiejszą sesję przygotowany został projekt uchwały w tej sprawie, 

- 15 kwietnia br. przyjedzie do Rypina V-ce  Minister Edukacji Narodowej p. Krystyna Szumilas,  

   gdzie będzie gościem Miejskiego Zespołu Szkół, 

- poinformował ponadto, że po rozstaniu z p. dyrektorem Korzeniewskim i jego księgową zapadł  

   wyrok w Sądzie Pracy w Lipnie, wnioski obydwu zostały oddalone, 

- dodał, że uczestniczył w posiedzeniu Rady Społecznej SP ZOZ. Posiedzenie było poświęcone  

   gospodarce finansowej szpitala. Pogratulował obecnemu na sesji dyrektorowi SP ZOZ świetnego  

   wyniku finansowego, 

 

Pan Burmistrz poinformował też o realizacji uchwał XVII sesji, i tak: 

-odnośnie uchwały Nr XVII/187/08 w sprawie przyjęcia wieloletniego planu rozwoju i  

  modernizacji urządzeń wodociągowych i kanalizacyjnych na lata 2008-2011 – przekazano do   

  realizacji Komes. 

- odnośnie uchwały Nr XVII/188/08 w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie bonifikaty przy  

  zakupie lokali mieszkalnych z zasobów Gminy Miasta Rypina (nowe Osiedle 5 i Wesoła 1)- jest  

  przygotowana dokumentacja, 

- odnośnie uchwały Nr XVII/189/08 w sprawie wyrażenia zgody na przeznaczenie do sprzedaży  

   lokalu użytkowego i przeznaczenia do oddania w użytkowanie wieczyste gruntu pod budynkiem  

  (plac Sienkiewicza 4)- uruchomiono procedury przetargowe 

- uchwała Nr XVII/190/08 w sprawie przyjęcia programu profilaktyki i rozwiązywania  

   problemów alkoholowych oraz przeciwdziałania narkomanii dla miasta Rypina na 2008 r.- jest w  

   trakcie realizacji  

- uchwala Nr XVII/191/08 w sprawie zasad korzystania ze stołówek szkolnych znajdujących się w  

  szkołach dla których organem prowadzącym jest G.M. Rypina i ustalenia opłat za wydawane  



  posiłki – realizowana od 1 kwietnia.  Burmistrz zarządzeniem uregulował zasady korzystania    

  ze stołówek osób innych niż uczniowie tych szkół. 

- uchwała Nr XVII/192/08 w sprawie wynagrodzenia pracowników zatrudnionych w  

  jednostkach organizacyjnych G.M Rypina – realizowana jest  w bieżącej działalności jednostek, 

- odnośnie uchwały Nr XVII/193/08 w sprawie udzielenia pomocy powiatowi rypińskiemu na  

  realizację zadania pn. Remont drogi powiatowej nr 2229 C – ul. Młyńska – w dniu 19 marca  

  podpisano porozumienie na dofinansowanie w kwocie 62.500 zł. 

- uchwała Nr XVII/194/08 zmieniająca uchwałę Nr XV/173/07 z 20 grudnia 2007 w  

  sprawie uchwalenia budżetu Miasta Rypina na 2008 r. – realizowana na bieżąco 

- odnośnie uchwały Nr XVII/195/08 w sprawie regulaminu określającego wysokość dodatków i  

  innych składników wynagrodzenia nauczycieli oraz szczegółowych warunków ich przyznawania  

  – od 1 kwietnia płace zgodnie z nowym regulaminem. Od m-ca maja wypłacane będą wyrównania  

  obowiązujące od stycznia, 

- odnośnie uchwały Nr XVII/196/08 w sprawie zawarcia porozumienia z Kujawsko – Pomorskim     

  Centrum Edukacji Nauczycieli w Toruniu w celu realizacji projektu w ramach Priorytetu IX…. –     

  podpisano porozumienie  w sprawie partnerstwa do realizacji projektu, 

- odnośnie uchwały Nr XVII/197/08 w sprawie zawarcia porozumienia międzygminnego w celu  

  realizacji projektu w ramach Priorytetu IX – trwają procedury, 

- odnośnie uchwały Nr XVII/199/08 w sprawie powołania z-cy kierownika USC – p. Góra objął  

  stanowisko 

- uchwała Nr XVII/200/08 w sprawie określenia warunków i trybu wspierania  

  finansowego rozwoju sportu kwalifikowanego na terenie Miasta Rypina  zostanie uchylona na  

  dzisiejszej sesji i podjęta nowa uchwała 

 

Radny p. Jarosław Sochacki nawiązał do tematu wynagrodzenia pracowników obsługi w szkołach, 

który to temat był poruszony na poprzedniej sesji. Chodzi o podwyżkę wynagrodzenia tej grupie 

zawodowej. Zapytał, skąd p. Burmistrz wziął środki na wynagrodzenie swojego zastępcy?  

Pan Burmistrz powiedział, że wydawało mu się, że wspólnie z radnymi doszedł do porozumienia, 

że temat podwyżki wynagrodzenia pracowników obsługi będzie załatwiony w przyszłym roku. 

Takie ustalenia zapadły na komisji Budżetu i Gospodarki Miejskiej. Pan Burmistrz dodał, że 

wystąpienie p. radnego pachnie trochę takim populizmem. Wcześniej uzasadniał dlaczego musiał 

zatrudnić V-ce Burmistrza. Uważa, że działania swojego zastępcy spowodują, że środki wydane na 

jego płacę i tak powrócą do budżetu. 



Radny p. Dariusz Kędzierski zauważył, że w budżecie miasta są ustalane przez radnych środki dla 

pracowników na wypłatę wynagrodzeń. Dodał, że radni PIS  uważają, że przy zatrudnieniu V-ce 

burmistrza w grę wchodzi kwota stu kilkudziesięciu tysięcy. Nie ma środków dla najmniej 

zarabiających a nagle znajduje się taką kwotę w budżecie. 

Radny p. Sławomir Pawłowski- Przewodniczący klubu radnych PO zauważył, że nie było celem 

radnych tego klubu zwiększanie środków w budżecie na wynagrodzenia . 

Pan radny Kędzierski stwierdził jednak, że skoro Klub daje przyzwolenie na zatrudnienie, to tym 

samym godzi się na zwiększenie środków na wynagrodzenia.  

Radny p. Janusz Chojnacki zapytał w jakiej wysokości jest przewidywane uposażenie dla p. V-ce 

burmistrza, na co uzyskał wyjaśnienie burmistrza Błaszkiewicza, że są to pobory mniejsze od jego 

a większe od poborów p. skarbnik. Pan Burmistrz powiedział też, że cieszy go, że p. radny wyraża 

takie zaniepokojenie gospodarką finansami. Zastępca potrzebny mu jest do pracy, gdyż sytuacja 

jest bardzo dynamiczna. Koszty funkcjonowania urzędu mogą się jeszcze zwiększyć. W niedługim 

czasie zostanie ogłoszony konkurs na zastępcę skarbnika miasta. 

Pan Paweł Grzybowski V-ce Przewodniczący Rady powiedział, , że podział środków w budżecie 

jest niesprawiedliwy. Nie należy zasłaniać się środkami unijnymi i tym, że będą realizowane duże 

inwestycje. Niewielka część środków z budżetu powinna być przekazywana na sprawy bieżące 

naszego miasta (place zabaw, podwyżki dla najmniej zarabiających). 

Dziś jedynym miejscem w mieście, gdzie mieszkańcy mogą pójść jest stadion miejski. 

P. Burmistrz powiedział, że z przykrością przyjmuje opinię p. radnego. Nie zgadza się  z tym, że 

zapomina o potrzebach naszych mieszkańców.  

Pan Grzybowski dodał, że nie neguje pozyskiwania środków unijnych, ale uważa, że sprzedając 

mienie miasta nie należy się tłumaczyć tym, że są to środki, które należy pozyskać na inwestycje 

unijne jako udział własny. 

Przewodniczący Rady p. Gałkowski powiedział, że wczoraj było spotkanie z mieszkańcami i 

okazuje się, że ludzi interesują sprawy przyziemne a nie konkretne. W obecnej sytuacji, kiedy do 

miasta mogą spłynąć ogromne środki unijne na kluczowe inwestycje, należy zrobić wszystko, aby 

doprowadzić do realizacji tych inwestycji. Należy  więc zabezpieczyć  środki własne, które są 

niezbędne do  realizacji tych inwestycji.  

Radny p. Janusz Tyburski odniósł się do wypowiedzi p. Burmistrza , który stwierdził, że 

poprzednia rada nie dbała o podatki. W tej chwili pobierane są znacznie większe podatki ( w 

jednym przypadku podwyżka nawet 100%) i okazuje się, że dla pracowników obsługi w szkołach 

pieniędzy nie ma.  



Pan radny poruszył też sprawę Spółek miejskich. Zauważył, że p. Burmistrz w kampanii wyborczej  

informował, że nie będzie prywatyzował Spółek. Zapytał co wpłynęło na to , że w tak krótkim 

czasie p. Burmistrz zmienił zdanie? 

Radny p. Stefan Boruczkowski poprosił p. Tyburskiego, aby operował kwotami a nie procentami. 

Ta podwyżka podatku w jednym przypadku o 100% to jest kwota 20 groszy. 

Pan Burmistrz odnosząc się do prywatyzacji Spółek przyznał, że w kampanii wyborczej mówił o 

nie prywatyzowaniu Spółek , ale nie wiedział wówczas, że miasto pozyska tak ogromne pieniądze 

unijne na 4 kluczowe inwestycje w mieście. Jednak, żeby te inwestycje mogły być realizowane 

miasto musi posiadać środki własne. Do podejmowania takich decyzji zmusza go zaistniała 

sytuacja. 

Pan Burmistrz dodał, że za poprzedniej Rady, kiedy przewodniczącym był p. Tyburski wpłynęło 

pismo Regionalnego Zarządu Gospodarki Wodnej w Gdańsku dotyczące zaopiniowania projektu 

Studium Ochrony Przeciwpowodziowej – rzeki Rypienicy. Rada miasta nie zajęła wówczas 

żadnego stanowiska, okazuje się teraz, że teren ten jest wyłączony z zabudowy, nie można go 

wykorzystać, gdyż inwestorzy nie mogą realizować żadnej budowy. 

 

Ad4.  

Sprawozdanie z działalności Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Rypinie w 2007 roku 

otrzymali wszyscy radni w materiałach na sesję. Na sesji uznano, że uczestnicząca w posiedzeniu p. 

Marta Kubas – Trędewicz  zastępca kierownika MOPS nie musi omawiać sprawozdania. 

Sprawozdanie stanowi zał. Nr 2 do protokołu. 

 

Ad.5 

Przewodniczący Komisji poinformowali o pracach swoich komisji: Komisja Budżetu i Gospodarki 

Miejskiej odbyła 1 posiedzenie na którym opiniowała projekty uchwał na dzisiejszą sesję, Komisja 

Kultury, Sportu, Zdrowia i Opieki Społecznej oraz Komisja Porządku Publicznego odbyły po 1 

posiedzeniu. Komisja Oświaty w ostatnim czasie nie obradowała, najbliższe posiedzenie 

zaplanowane jest na 7 kwietnia br., na najbliższy wtorek zaplanowane jest również posiedzenie 

Komisji Rewizyjnej. 

 

Ad.6a 

Przewodniczący Rady Miasta przedstawił projekt uchwały Nr XVIII/209/08 w sprawie uchylenia 

uchwały Nr XVII/200/08.  

Jest pozytywna opinia radcy prawnego pod względem formalno – prawnym.  



Radca prawny p. Andrzej Rakowicz zgłosił uwagę, że w tytule uchwały jak również w  § 1 

powinno być dopisane „Rady Miasta Rypina z dnia 29 lutego 2008 roku”. 

Dyskusji nie było, p. Przewodniczący poddał w/w projekt uchwały pod głosowanie.  

Rada Miasta Rypina 12 głosami „za”, przy 3 „wstrzymujących” podjęła uchwałę Nr 

XVIII/209/08 w sprawie uchylenia uchwały Nr XVII/200/08 Rady Miasta Rypina z dnia 29 

lutego 2008 roku. 

Uchwała Nr XVIII/209/08 stanowi załącznik Nr 3 do protokołu. 

 

 

Ad.6b 

Przewodniczący Rady Miasta przedstawił projekt uchwały Nr XVIII/210/08 w sprawie określenia 

warunków i trybu wspierania finansowego rozwoju sportu kwalifikowanego na terenie Miasta 

Rypina. 

Jest pozytywna opinia radcy prawnego pod względem formalno – prawnym. 

Pan Paweł Grzybowski V-ce przewodniczący Rady Miasta zauważył, że jest trudniej o pozyskanie 

środków  aniżeli w latach poprzednich. Radca prawny p. Andrzej Rakowicz wyjaśnił, że w 

ostatnim czasie RIO zaczęły kwestionować zasadność udzielania przedmiotowych dotacji, a tym 

samym zasadność udzielania dotacji klubom sportowym, jako podmiotom realizującym zadania z 

zakresu sportu kwalifikowanego. Przedsięwzięcia związane z funkcjonowaniem sportu 

kwalifikowanego jako takiego nie mieszczą się w zakresie spraw publicznych o zakresie lokalnym i 

nie stanowią zaspokajania zbiorowych potrzeb wspólnoty, o których mowa w art. 6 i art. 7 ustawy o 

samorządzie gminnym. Uprawnienia jednostki samorządu terytorialnego w zakresie finansowego 

wspierania sportu kwalifikowanego zostały ograniczone do – wyraźnie wskazanej w art. 35 i art. 37 

ustawy o sporcie kwalifikowanym – możliwości przyznawania stypendiów sportowych oraz nagród 

i wyróżnień zawodnikom, który osiągnęli wysokie wyniki sportowe.  

Przewodniczący Rady poddał w/w projekt uchwały pod głosowanie. 

Rada Miasta Rypina 15 głosami „za” jednogłośnie podjęła uchwałę Nr XVIII/210/08 w 

sprawie określenia warunków i trybu wspierania finansowego rozwoju sportu 

kwalifikowanego na terenie Miasta Rypina. 

Uchwała Nr XVIII/210/08 stanowi załącznik Nr 4 do protokołu. 

 

 

Uwaga! Obrady sesji opuścili radni: p. Paweł Grzybowski, p. Janusz Chojnacki i p. Jarosław 

Sochacki.  



 

 

 Ad.6c 

Przewodniczący Rady Miasta przedstawił projekt uchwały Nr XVIII/201/08 w sprawie przyjęcia 

Statutu Związku Gmin Północnego Mazowsza.  

Jest pozytywna opinia Komisji Budżetu i Gospodarki Miejskiej oraz radcy prawnego pod 

względem formalno – prawnym . 

Dyskusji nie było, p.  Przewodniczący poddał w/w projekt uchwały pod głosowanie. 

Rada Miasta Rypina  12 głosami „za „ jednogłośnie  podjęła uchwałę Nr   XVIII/201/08 w 

sprawie  przyjęcia Statutu Związku Gmin Północnego Mazowsza. 

Uchwała  Nr XVIII/201/08 stanowi zał. Nr  5 do protokołu. 

 

Ad.6d  

Przewodniczący Rady Miasta  przedstawił projekt uchwały Nr  XVIII/202/08 w sprawie 

zabezpieczenia środków finansowych  na inwestycję realizowaną w ramach programu „ Moje 

Boisko Orlik – 2012 „. 

Jest pozytywna opinia Komisji Budżetu i Gospodarki Miejskiej oraz opinia radcy prawnego pod 

względem formalno-prawnym. 

Dyskusji nie było, p. Przewodniczący poddał w/w projekt uchwały pod głosowanie. 

Rada Miasta Rypina 12 głosami „za „ jednogłośnie  podjęła uchwałę Nr  XVIII/202/08 w 

sprawie  zabezpieczenia środków  finansowych na  inwestycję realizowaną  w ramach 

programu „ Moje boisko Orlik – 2012 „. 

Uchwała Nr  XVIII/202/08 stanowi zał. Nr  6 do protokołu. 

 

Ad.6e 

Przewodniczący Rady Miasta  przedstawił projekt uchwały Nr   XVIII/203/08 zmieniającej 

uchwałę Nr  XV/173/07 z dnia 20 grudnia 2007 roku  Rady Miasta Rypina w sprawie uchwalenia 

budżetu miasta Rypina na 2008 rok. 

Jest pozytywna  opinia  Komisji Budżetu i Gospodarki Miejskiej oraz opinia radcy prawnego pod 

względem formalno-prawnym. 

Skarbnik miasta p. Violetta Szkopańska   zgłosiła wniosek o wprowadzenie jeszcze dodatkowych 

zmian : 

- dotacji celowej w kwocie 4.800 zł na usługi opiekuńcze, 

-  w wydatkach kwoty 9330 zł związanej ze złożeniem pozwu sądowego przeciwko Spółdzielni  



   Mieszkaniowej 

Przewodniczący Rady Miasta poddał  zgłoszony wniosek pod głosowanie. 

Rada Miasta Rypina 12 głosami „za „ jednogłośnie wniosek przyjęła. 

Następnie p. Przewodniczący poddał pod głosowanie projekt w/w uchwały z uwzględnieniem 

przyjętego wniosku. 

Rada Miasta Rypina 11 głosami „za „, przy 1 „wstrzymującym „ podjęła uchwałę Nr 

XVIII/203/08  zmieniającą uchwałę Nr  XV/173/07  z dnia 20 grudnia 2007 roku Rady Miasta 

Rypina w sprawie uchwalenia budżetu miasta Rypina na 2008 rok. 

Uchwała  Nr XVIII/ 203/08 stanowi zał. Nr 7 do protokołu. 

 

Ad.6f 

Przewodniczący Rady Miasta przedstawił projekt uchwały Nr  XVIII/204/08    w sprawie 

wyrażenia zgody na udzielenie bonifikaty przy zakupie lokali mieszkalnych  z   zasobów  Gminy 

Miasta Rypina. Jest pozytywna opinia Komisji Budżetu i Gospodarki Miejskiej oraz opinia p. radcy 

pod względem formalno-prawnym. 

Dyskusji nie było, p. Przewodniczący poddał w/w projekt uchwały pod głosowanie. 

Rada Miasta Rypina 12 głosami „za” jednogłośnie podjęła uchwałę Nr  XVIII/204/08    w 

sprawie wyrażenia zgody na udzielenie bonifikaty przy zakupie lokali mieszkalnych  z   

zasobów  Gminy Miasta Rypina. 

Uchwała Nr XVIII/204/08 stanowi załącznik Nr 8 do protokołu. 

 

Ad.6g 

Przewodniczący Rady Miasta przedstawił projekt uchwały Nr XVIII/205/08 w sprawie wyrażenia 

zgody na przeznaczenie do sprzedaży lokalu użytkowego i przeznaczenia do oddania w 

użytkowanie wieczyste gruntu pod budynkiem. Jest pozytywna opinia Komisji Budżetu i 

Gospodarki Miejskiej oraz opinia radcy prawnego pod względem formalno- prawnym. 

Radny p. Janusz Tyburski nawiązał do posiedzenia Komisji Budżetu i Gospodarki Miejskiej na 

którym to na prośbę p. Burmistrza zdecydowano o wykreśleniu z planu inwestycji budowy ul. 

Żeromskiego a przekazaniu tych środków na budowę obwodnicy. Padła wówczas obietnica ze 

strony p. Burmistrza, że o ile wpłyną jakiekolwiek środki ze sprzedaży do budżetu, to ul. ta będzie 

realizowana. Zapytał p. Burmistrza czy to stanowisko podtrzymuje?  

Burmistrz miasta zapewnił, że jeśli ta sprzedaż dojdzie do skutku, będą prowadzone rozmowy aby 

tę inwestycję zrealizować. 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie w/w projekt uchwały. 



Rada Miasta Rypina 11 głosami „za” przy 1 „wstrzymującym” podjęła uchwałę Nr 

XVIII/205/08 w sprawie wyrażenia zgody na przeznaczenie do sprzedaży lokalu użytkowego i 

przeznaczenia do oddania w użytkowanie wieczyste gruntu pod budynkiem. 

Uchwała Nr XVIII/205/08 stanowi załącznik Nr 9 do protokołu. 

 

 

Ad.6h  

Przewodniczący Rady Miasta Rypina przedstawił projekt uchwały Nr  XVIII/206/08 w sprawie 

wyrażenia zgody na przeznaczenie do sprzedaży  lokalu użytkowego i przeznaczenia do oddania w 

użytkowanie wieczyste gruntu pod budynkiem. Jest pozytywna opinia Komisji Budżetu i 

Gospodarki Miejskiej oraz opinia radcy prawnego pod względem formalno-prawnym. 

Dyskusji nie było, p. Przewodniczący poddał w/w projekt uchwały pod głosowanie. 

Rada Miasta Rypina 11 głosami „za” , przy 1 „wstrzymującym” podjęła uchwałę Nr 

XVIII/206/08 w sprawie wyrażenia zgody na przeznaczenie do sprzedaży  lokalu użytkowego i 

przeznaczenia do oddania w użytkowanie wieczyste gruntu pod budynkiem. 

Uchwała Nr XVIII/206/08 stanowi załącznik Nr 10 do protokołu. 

 

Ad.6i 

Przewodniczący Rady Miasta przedstawił projekt uchwały Nr XVIII/207/08 w sprawie wyrażenia 

zgody na przeznaczenie do sprzedaży  lokalu użytkowego i  przeznaczenia do oddania w 

użytkowanie wieczyste gruntu pod budynkiem. Jest pozytywna opinia Komisji  Budżetu i 

Gospodarki Miejskiej oraz opinia radcy prawnego pod względem formalno-prawnym. 

Dyskusji nie było, p. Przewodniczący poddał w/w projekt uchwały pod głosowanie. 

Rada Miasta Rypina 11 głosami „za” , przy 1 „wstrzymującym” podjęła uchwałę Nr 

XVIII/207/08 w sprawie wyrażenia zgody na przeznaczenie do sprzedaży  lokalu użytkowego i 

przeznaczenia do oddania w użytkowanie wieczyste gruntu pod budynkiem. 

Uchwała Nr XVIII/207/08 stanowi załącznik Nr 11 do protokołu. 

 

Ad.6j 

Przewodniczący Rady Miasta przedstawił projekt uchwały Nr XVIII/208/08 w sprawie przyjęcia 

raportu z wykonania Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz 

Programu Przeciwdziałania Narkomanii dla Miasta Rypina  na rok 2007. Jest opinia radcy 

prawnego pod względem formalno-prawnym. 

Radny p. Dariusz Kędzierski zwrócił uwagę, że projekt uchwały nie był opiniowany przez Komisję. 



Dyskusji nie było, p. Przewodniczący poddał w/w projekt uchwały pod głosowanie. 

Rada Miasta Rypina 11 głosami „za” przy 1 „wstrzymującym” podjęła uchwałę Nr 

XVIII/208/08 w sprawie przyjęcia raportu z wykonania Programu Profilaktyki i 

Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Programu Przeciwdziałania Narkomanii dla 

Miasta Rypina  na rok 2007. 

Uchwała Nr XVIII/208/08 stanowi załącznik Nr 12 do protokołu. 

 

Ad.6k 

Przewodniczący Rady Miasta przedstawił projekt uchwały Nr XVIII/211/08 w sprawie wyrażenia 

zgody na przeznaczenie do sprzedaży  lokalu użytkowego i przeznaczenia do oddania w 

użytkowanie wieczyste gruntu pod budynkiem. Jest pozytywna opinia Komisji Budżetu i 

Gospodarki Miejskiej oraz  radcy prawnego pod względem formalno-prawnym. 

Dyskusji nie było, p. Przewodniczący poddał w/w projekt uchwały pod głosowanie. 

Rada Miasta Rypina 11 głosami „za” przy 1 wstrzymującym” podjęła uchwałę  Nr 

XVIII/211/08 w sprawie wyrażenia zgody na przeznaczenie do sprzedaży  lokalu użytkowego i 

przeznaczenia do oddania w użytkowanie wieczyste gruntu pod budynkiem. 

Uchwała Nr XVIII/208/08 stanowi załącznik Nr 13 do protokołu. 

 

Ad.6l  

Przewodniczący Rady Miasta przedstawił projekt uchwały Nr XVIII/112/08 w sprawie zawarcia 

porozumienia o współpracy partnerskiej pomiędzy Gminą Miasta Rypina i Gminą Miasta Łęczyca. 

Jest pozytywna opinia radcy prawnego pod  względem formalno-prawnym. 

P. Burmistrz poinformował, że chciałby, aby do podpisania porozumienia doszło w czasie  

obchodów „ Dni Rypina „ 

Rada Miasta Rypina 10 głosami „za” przy 2 „wstrzymujących” podjęła uchwałę Nr 

XVIII/112/08 w sprawie zawarcia porozumienia o współpracy partnerskiej pomiędzy Gminą 

Miasta Rypina i Gminą Miasta Łęczyca. 

Uchwała Nr XVIII/208/08 stanowi załącznik Nr 14 do protokołu. 

 

Ad.6ł 

Przewodniczący Rady Miasta przedstawił projekt uchwały Nr XVIII/113/08 w sprawie uchwalenia 

zmiany w statucie Miasta Rypina. Jest opinia radcy prawnego pod względem formalno-prawnym. 

Dyskusji nie było, p. Przewodniczący poddał w/w projekt uchwały pod głosowanie. 



Rada Miasta Rypina 11 głosami „za” przy 1 „przeciwnym” podjęła uchwałę Nr XVIII/113/08 

w sprawie uchwalenia zmiany w statucie Miasta Rypina. 

Uchwałą Nr XVIII/213/08 stanowi załącznik Nr 15 do protokołu. 

 

Ad.6m  

Przewodniczący Rady Miasta przedstawił projekt uchwały Nr XVIII/214/08 w sprawie zmiany 

uchwały Nr XIX/133/04 Rady Miasta Rypina z dnia 21 czerwca 2004  r. w sprawie lokalizacji i 

regulaminu targowisk oraz miejsc handlowych na terenie Miasta  Rypina. Jest opinia radcy 

prawnego pod względem formalno-prawnym. 

Pan radca dodał, że ta uchwala jak i poprzednie  zostały zgłoszone przez p. Przewodniczącego 

Rady i nie podlegają opinii komisji. 

P. Burmistrz powiedział, że miastu zależy na tym, aby to miejsce było małym bazarem. 

Zlikwidowane zostały stoły po środku, w budżecie zaplanowane są środki na remont dachów nad 

sklepikami, wydzierżawiający lokale mają zakupić polbruk, a  miasto to położy.  

Dyskusji nie było, p. Przewodniczący poddał w/w projekt uchwały pod głosowanie. 

Rada Miasta Rypina 12 głosami „za” jednogłośnie podjęła uchwałę Nr XVIII/214/08 w 

sprawie zmiany uchwały Nr XIX/133/04 Rady Miasta Rypina z dnia 21 czerwca 2004  r. w 

sprawie lokalizacji i regulaminu targowisk oraz miejsc handlowych na terenie Miasta  

Rypina. 

Uchwała Nr XVIII/214/08 stanowi załącznik Nr 16 do protokołu. 

 

Ad.7 

Radny p. Roman Gładkowski poruszył następujące sprawy : 

- zapytał co z terenem przeznaczonym pod budowę marketu przy ul Tylnej? 

- co z doprowadzeniem gazu sieciowego do Rypina? 

- nie jest sprzątany plac przy dawnym Domu Kultury przy ul. Kościuszki 10, 

- nie została zrobiona wycinka drzew przy ul. Kościuszki co może doprowadzić do nieszczęścia, 

Radny p. Dariusz Kędzierski zapytał natomiast kto jest użytkownikiem gruntu pod KDSH? 

Burmistrz miasta odpowiadając p. Kędzierskiemu wyjaśnił, że użytkownikiem wieczystym gruntu 

jest Spółdzielnia Mieszkaniowa i miasto chce doprowadzić do wycofania użytkowania.  

Jeżeli chodzi o sprawy poruszone przez p. Gładkowskiego-  sprawę nieczystości p. Burmistrz 

przyjął do wiadomości, co do drzew na ul. Kościuszki – sprawdzi dlaczego to nie zostało 

wykonane.  



Jeżeli chodzi o temat gazu, p. Burmistrz poinformował, że doszło do zmian w Zarządzie w 

Północnej Spółce Gazownictwa, pojawia się nowa szansa poprowadzenia gazu z Włocławka przez 

Lipno do Brodnicy. Musi jednak zostać powołane nowe kierownictwo. 

W temacie marketu przy ul. Tylnej, po pewnych weryfikacjach przetarg zostanie powtórzony. 

Potencjalni kontrahenci nie zostali zniechęceni tą całą sytuacją. Dodał, że rozmawiał z księdzem 

Zabornym o wątpliwościach. Jeśli tam powstanie sklep, nie będzie ruchu samochodów 

ciężarowych. Procedury wydania warunków zabudowy cały czas trwają. 

 

 

Ad.8 

Pan Zdzisław Pułtuski poruszył następujące sprawy: 

- zapewnił p. Burmistrza, że jeśli zabiera głos, to nie dla poklasków. Jeśli porusza sprawy 

publicznie to tylko dlatego, że nie ma innej możliwości ich zakomunikowania. Dodał, że nie ma 

obowiązku wyczekiwania pod drzwiami do burmistrza, gdyż jest on ogólnie trudno uchwytny. To 

obowiązkiem burmistrza jest zaproponowanie spotkania. Po raz trzeci  wraca do sprawy 

stypendiów. Tu zwrócił się do p. Przewodniczącego Rady mówiąc, że też mu nie zaproponował 

spotkania aby tę sprawę wyjaśnić, 

- zapytał jak możliwe jest godzenie obowiązków przez p. Dyrektor Miejskiego Zespołu Obsługi  

  Oświaty z pracą w szkole? 

- nawiązał to sprawy konkursów ogłaszanych przez burmistrza, budzą one wątpliwości, do wielu  

  konkursów przystępowała jedna osoba. W komisji konkursowej uczestniczyły osoby  

  spokrewnione z kandydatem, który wygrał konkurs. To już wskazuje na pewne nieprawidłowości.  

  Był też przypadek, że jeden z kandydatów już miesiąc przed ogłoszeniem wyniku konkursu,  

  stwierdził w swoim środowisku, że stanowisko to obejmie, 

- zapytał, gdzie KOMES odprowadza swoje ścieki komunalne, czy do oczyszczalni miejskiej, czy  

  na łono natury? 

- jak to się dzieje, że jeden budynek potrafi być oświetlony (Piłsudskiego 30a) a ulice o gęstej  

   zabudowie są bez oświetlenia? 

- stwierdził, że budzi niesmak to, że niektóre działania burmistrza powodują dyskryminację  

   wiekową  (chodzi tu o zatrudnienie pracowników). Do tego budzi kontrowersje to, że tworzone są  

  stanowiska dla osób z partii burmistrza, 

- styl sprawowania urzędu przypomina bizantyjski, zapytał czy  tylko budżet to wytrzyma? 

- zapytał w jakiej roli uczestniczyła żona p. Burmistrza w spotkaniu zorganizowanym z okazji  

  przyjazdu delegacji z Łotwy? Jeżeli była ona tam jako redaktor gazety to wszystko w porządku,  



- powiedział też, że z zaniepokojeniem obserwuje blokadę informacji. Chodziło mu o uzyskanie w  

  urzędzie informacji dotyczących odebrania gruntu Spółdzielni Mieszkaniowej, a więc informacji  

  służących do wyjaśnienia sprawy, o które to wyjaśnienie zabiega również p. Burmistrz. Już w  

  2001 roku mówił, że utworzony został „trójkąt bermudzki” Prezes KDSH, Prezes Spółdzielni  

  Mieszkaniowej i Burmistrz Borowski. Dodał, że już wtedy mówił, że osoby te miały w tym  

  prywatny interes. Zgłosił tę sprawę do Prokuratury. Prokuratura stwierdziła brak znamiennych  

  dowodów. Spółdzielnia Mieszkaniowa występowała o przedłużenie dzierżawy i zapewniała, że  

  nie ma zamiaru budować tam mieszkań.  W  listopadzie  2001 została podpisana  

  umowa dzierżawy między Spółdzielnią Mieszkaniową a PSS „Społem”. P. Pułtuski dodał, że  

  sprawa dotyczy  p. Tyburskiego, który też w tym „palce maczał”.  

  W październiku 2002 roku zostały podjęte dwie uchwały: jedna o utworzeniu Miejsko –     

  Powiatowej Biblioteki Publicznej, a druga natomiast w sprawie zobowiązania Zarządu Miasta  

  Rypina do rozwiązania umowy użytkowania wieczystego . Wojewoda orzekł nieważność obu  

  uchwał ( nie zostały  zachowane procedury przy ich podejmowaniu.) Uchwała o utworzeniu  

  Miejsko-Powiatowej Biblioteki Publicznej wróciła ponownie na obrady sesji, natomiast  Rada już  

  nie podejmowała uchwały dot. rozwiązania umowy dzierżawy. Dodał, że wówczas  członkiem  

  Zarządu Miasta był p. Tyburski. 

  Pan Lech Tuszko mieszkaniec Rypina nawiązał do decyzji radnych, którzy tak łatwo podejmują  

  uchwały dotyczące sprzedaży lokali w naszym mieście. Przytoczył tu chociażby lokal przy ul.  

  Koszarowej, który rocznie daje miastu zysk w wysokości ok. 30 tys. zł. co pomnożone przez 4 lata  

  daje sumę przeszło 100 tys. złotych. Zapytał, czy warto sprzedawać lokale, które są tak  

  dochodowe? 

  Odniósł się też do  prywatyzacji MPEC. Dodał, że zna  sytuacje w Bydgoszczy, gdzie ciepłownia   

  taka została sprzedana   i jakie to spowodowało konsekwencje dla mieszkańców ? Wartość  

  księgowa  MPEC nie odzwierciedla wartości rzeczywistej. 

  Radny p. Sławomir Pawłowski powiedział, że nie do końca zgadza się  z opinią p. Tuszko, że  

  lokale te nie powinny być wystawiane do sprzedaży, gdyż przynoszą dochód  miastu. Z tego co  

  mu wiadomo pieniądze z czynszu przekazywane są do RTBS a nie do miasta. Temat ten z  

  pewnością nie byłby przedmiotem obrad sesji, gdyby nie były planowane takie inwestycje jak  

  budowa obwodnicy, budowa hali z basenem, park przemysłowy czy rewitalizacja miasta. Jest to z  

  pewnością skok cywilizacyjny i albo miasto zdobędzie środki własne na realizację tych inwestycji  

  albo się podda. Ta rada wraz z p. Burmistrzem ma okazję coś zmienić w tym mieście otrzymując  

  tak duże środki unijne. Ma też świadomość poprawy budżetu miasta.  

  Pan Burmistrz dodał w tym miejscu, że miasto w tej chwili potrzebuje dużego zastrzyku   



  finansowego, nie może sobie pozwolić na rezygnację z działań dotyczących inwestycji  

  Kluczowych. 

  Odnosząc się do wypowiedzi p. Tuszko dot. prywatyzacji naszych Spółek, p. Burmistrz wyjaśnił,      

  że  będzie następował wzrost zatrudnienia i prywatyzacja Komes czy MPEC nie spowoduje  

  zwolnień. Nic jeszcze w tym temacie nie jest przesądzone. Poprosił o zrozumienie tej sytuacji.  

  Miasto powinno ten kapitał wykorzystać. 

  Pan Tuszko powiedział, że wypowiedź p. Burmistrza go uspokoiła. Widzi , że nie jest tutaj 

   obojętny czynnik ludzki, że opłaty za ciepło będą podnoszone zgodnie z URE.   

 

Ad.9 

P. Burmistrz odpowiadając  powiedział:  

- jeżeli chodzi o tę ostatnią sprawę dot. gruntów przekazanych Spółdzielni Mieszkaniowej to są  

  rzeczywiście dla niego to  świeże informacje. Sprawa o odebranie gruntów jest w sądzie, jeśli p.  

  Pułtuski zechce być świadkiem, wiele spraw będzie mógł wyjaśnić przed sądem. Dodał, że ma   

  nadzieję, że proces wyjaśni właśnie wiele spraw a efekt będzie taki, że ziemia ta wróci do miasta, 

- nie może zgodzić się z opinią, że jest ciężko uchwytny, jest ostatnim człowiekiem, który ucieka  

  od rozmowy z p. Pułtuskim, wręcz przeciwnie ma wrażenie, że to p. Pułtuski ucieka od rozmowy  

  z nim, 

- co do blokowania dostępu do informacji to p. Burmistrz przyznał, że w tej chwili zakazał  

   pracownikom udzielania informacji. Osoba zainteresowana powinna zgłosić wniosek   a wtedy p.  

  Burmistrz udzieli informacji, 

- jeśli chodzi o wyjaśnienie przyznawanych stypendiów, p. Burmistrz powiedział, że ma z p.  

  Pułtuskim różny pogląd na tę sprawę. Pani Dyrektor MZOO jest na pewno łatwiej dostępna i  

  udzieli panu Pułtuskiemu wszystkich wyjaśnień, 

- jeżeli chodzi o zajęcia dodatkowe dyrektor MZOO Burmistrz powiedział, że wyraził na to zgodę,  

- co do konkursów, jeśli jest tak, że ludzie mówią kto może wygrać widocznie ta osoba ma wysokie  

  notowania. Dodał, że nie potrafi odnieść się do stwierdzenie, że ktoś głosi, że ma wygrany  

  konkurs, 

- natomiast co do oświetlenia przy ul. Piłsudskiego, pewnie mieszka tam więcej osób, 

- w temacie dyskryminacji wiekowej, p. Burmistrz poprosił aby p. Pułtuski konkretnie określił o  

  kogo chodzi. Dodał też, aby p. Pułtuski wskazał jakie stworzył stanowiska (może poza  

  stanowiskiem p. V-ce Burmistrza, gdzie  nadmiar obowiązków wpłynął na taką decyzję), 

- trudno się zgodzić z określeniem „bizantyjskiego” stylu sprawowania urzędu. P. Burmistrz dodał,  

   że czuje się dotknięty zarzucaniem mu takich spraw, stopniowo dba o Urząd, żeby po prostu się  



   nie wstydzić, nie ma samochodu służbowego, 

- potwierdził, że rzeczywiście  w czasie uroczystej kolacji podczas pobytu delegacji z Łotwy   

  towarzyszyła mu żona, to chyba nic dziwnego, nie zamierza tego zmieniać, jeśli będą takie  

  sytuacje żona będzie z pewnością towarzyszyła mu zawsze. 

 

  Jeśli chodzi o ścieki odprowadzane z bazy Przedsiębiorstwa KOMES, prezes Spółki  

  poinformował, że wpływają one do dwóch suchych pojemników. 

 

Ad.10 

Przewodniczący Rady  Miasta zamknął obrady XVIII sesji. 
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